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Protokół Nr 6/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 27 listopada 2024 r.  

 

Przewodniczący Rady Pan Martin Halasz o godz. 1830 otworzył wspólne posiedzenie Komisji 

stałych Rady Gminy Kwilcz, powitał Wójta Gminy Kwilcz Pana Stanisława Mannka, Zastępcę 

Wójta Pana Jędrzeja Schuberta, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, gości, 

sołtysów, pracowników Urzędu Gminy oraz radnych. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Na podstawie listy obecności prowadzący stwierdził prawomocność obrad.  

Obecnych 14 radnych. Nieobecni: D. Prętki. Następnie Przewodniczący Rady poinformował, 

że protokół z poprzedniego posiedzenia był dostępny na stronie internetowej oraz przesłany 

radnym za pośrednictwem poczty elektronicznej. Uwag do protokołu nie zgłoszono i protokół 

przyjęto przez aklamację. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad, ewentualne wnioski do porządku. 

3. Zaopiniowanie wniosków Kapituły tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Kwilcz”  

i „Zasłużony dla Gminy Kwilcz”.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Sprawy bieżące i organizacyjne Rady. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie (14 głosów „za”). 

 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 3. 

P. Halasz poinformował, że wpłynął wniosek od Pana Wójta Gminy Kwilcz w sprawie nadania 

pośmiertnie tytułu „Zasłużony dla Gminy Kwilcz” Panu Zbigniewowi Harbulowi oraz drugi 

wniosek o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Kwilcz” Panu Grzegorzowi Korpikowi, który 



złożył osobiście jako obecny Przewodniczący Rady Gminy Kwilcz. Oba te wnioski zgodnie  

z regulaminem zostały przedstawione na posiedzeniu Kapituły, a następnie zostały przez 

Kapitułę jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane.  

Pismo w sprawie przekazania wniosków zaopiniowanych przez Kapitułę do Komisji stałych 

Rady Gminy Kwilcz stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący Rady odczytał wniosek o nadanie pośmiertnie tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Kwilcz” Panu Zbigniewowi Harbulowi: 

Zgodnie z 9 ust. 1 Uchwały nr X/61/2011 Rady Gminy Kwilcz z dnia 30 sierpnia 2011 roku tytuł 

„Zasłużony dla Gminy Kwilcz” jest wyrazem wyróżnienia oraz uznania i nadawany jest za 

wybitne zasługi dla rozwoju gminy i tworzenia wspólnego dobra mieszkańcom gminy i osobom 

nie będącym mieszkańcami gminy, organizacjom, stowarzyszeniom i instytucjom, które  

w sposób widoczny i niepodważalny przyczyniły się do zaspokojenia zbiorowych potrzeb 

wspólnoty samorządowej, szczególnie zasłużyły się gminie, przyczyniając się do jej rozwoju, 

pomnożenia dobrobytu lub popularyzowania osiągnięć.  

Pan Zbigniew Józef Harbul urodził się 14 marca 1948 r. w Mirsku. W 1971 roku ukończył 

Wyższą Szkołę Rolniczą w Poznaniu uzyskując tytuł magistra inżyniera rolnictwa. W latach 

1971-1972 był pracownikiem Gromadzkiej Rady Narodowej w Pieńsku (agronom). W latach 

1973-1974 był pracownikiem Urzędu Powiatowego w Zgorzelcu, a w latach 197-1978 był 

zastępcą dyrektora Kombinatu P.G.R. w Zgorzelcu. W latach 1978-1980 był Naczelnikiem 

Gminy Wędliniec, a w 1980 Naczelnikiem Gminy Mirsk. W latach 1980-1980 był ponownie 

pracownikiem Kombinatu P.G.R. w Zgorzelcu, gdzie zajmował stanowisko głównego 

specjalisty ds. inwestycji. W latach 1982-1983 był Naczelnikiem Gminy Zgorzelec. W latach 

1983-1987 był kierownikiem Referatu Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Geodezji  

i Gospodarki Gruntami w Urzędzie Gminy w Kwilczu, a w latach 1987-1990 pracował w 

sektorze prywatnym.  

W 1986 r. został odznaczony Srebrnym Krzyżem Zasługi.  

W roku 1989 rozpoczęły się zmiany ustrojowe. W wyniku obrad „Okrągłego Stołu” i w myśl 

przyjętej ustawy o samorządzie terytorialnym skrócono kadencję ówczesnych Rad Narodowych. 

Zarządzono nowe wybory, a nowo wybrana Rada Gminy w dniu 7 czerwca 1990 r. powierzyła 

pan Zbigniewowi Harbulowi Obowiązki Wójta Gminy Kwilcz. Funkcję Wójta Gminy Kwilcz 

pan Zbigniew Harbul sprawował od 8 czerwca 1990 r. do 25 listopada 2002 r., przez trzy 

kolejne kadencje. Odpowiedzialność, jaka spadła na barki pana Zbigniewa Harbula w roku 

1990 była ogromna i wymagała wiele sił i wiele samozaparcia – to wdrażanie idei  

i samorządności na nowo. Ogólną zasadą reformy było to, że decyzje będą podejmowane na 

niższym szczeblu – lokalnie, a liczba kompetencji organów samorządu terytorialnego 

zasadniczo wzrosła kosztem uprawnień organów administracji rządowej. Nadzieję i optymizm, 

z jakim przystąpiono do pierwszych w pełni demokratycznych wyborów lokalnych 

odzwierciedlało hasło: Nie wystarczy sam rząd – potrzebny samorząd. Budowanie samorządu 

– jego podstawowej jednostki jaką jest gmina – wynikało ze świadomości, że nie ma demokracji 



bez demokracji lokalnej. 12 lat pełnienia tej odpowiedzialnej funkcji, to ogromny mandat 

zaufania społecznego.  

Pomimo bardzo trudnego okresu zmian, jakie miały miejsce w Polsce, powierzony mandat 

zaufania zaowocował śmiałymi i perspektywicznymi planami różnych inwestycji, nie do końca 

widzianych gołym okiem, ale inwestycji jakże ważnych i niezbędnych dla prawidłowego 

funkcjonowania gminy, takich jak wodociągi i kanalizacja. Wiele z tych realizowanych zadań, 

to zadania niewidoczne gołym okiem, ale niezmiernie ważne, bo bez nich nie da się normalnie 

funkcjonować. Z niewielkim budżetem, bez telefonów, bez komputerów i przy braku wielu 

istotnych przepisów prawa udało się doprowadzić do przejęcia i modernizacji hydroforni  

w największych miejscowościach gminy, wybudować nowe wodociągi, rozpocząć proces 

telefonizacji i informatyzacji, wybudować dwie oczyszczalnie ścieków i sieć kanalizacji 

sanitarnej w Kwilczu i Luboszu, co pozwoliło na bezpośrednie podłączenie do sieci ponad 

połowę mieszkańców gminy, wykonać nawierzchnie wielu dróg i chodników, bez których 

poruszanie się po gminie było by bardzo trudne. Warto wspomnieć również budowę elektrowni 

wiatrowej, która pracowała od 1996 r. do roku 2002 i raz na trzy lata zaopatrywała w prąd 

oczyszczalnię ścieków w Kwilczu, ogromny wkład pracy w powstanie, rozwój i wyposażenie 

Zakładu Obsługi Mienia Samorządowego w Kwilczu, a także jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnych, wiele remontów i modernizacji mienia gminnego – między innymi pomieszczeń 

biblioteki, ośrodka zdrowia i świetlic wiejskich. Również budowa budynku Warsztatów Terapii 

Zajęciowej, a także nowej sali sportowej przy szkole w Kwilczu. Realizowanych zadań było 

wiele – to także choćby jeszcze współpraca z zagranicą i nieformalne partnerstwo z Gminą 

Breteil, a także działalność w zakresie oświaty z przejmowaniem szkół i przedszkoli, oraz 

wdrożenie reformy oświaty w roku 1999, kiedy to powstawały gimnazja. Na wszystkich 

wskazanych powyżej polach działalności pan Zbigniew Harbul wykazywał się aktywnością  

i zaangażowaniem i można powiedzieć, że przez te 12 lat pełnienia funkcji Wójta Gminy Kwilcz 

stworzył solidny fundament, na którym późniejsi włodarze budowali i tworzyli naszą gminę  

i czynili wszystko, aby mieszkańcom żyło się lepiej. Mandat Wójta wygasł w listopadzie roku 

2002, a swoją pracę samorządową kontynuował w Starostwie Powiatowym, z którego w roku 

2008 odszedł na emeryturę. Był gotowy jednak zawsze służyć swoją radą i pomocą  

Pan Zbigniew Harbul był związany z Kwilczem od 1983 roku aż do samej śmierci. Jako szef 

służby rolnej, jako urzędnik i samorządowiec, jako stolarz i jako pracownik różnych instytucji 

użyteczności publicznej – tak wszędzie zapisał swoje imię, bo wszędzie „niósł ze sobą” 

gruntowną wiedzę, solidnie wykonaną pracę, inteligentny żart i niezapomniane poczucie 

humoru. Pan Zbigniew Harbul żył i pracował w naszej gminie i to właśnie z gminą Kwilcz 

związał swoje plany, swoje marzenia i swoją pracę, a wiele lat tej swojej pracy zawodowej 

poświęcił właśnie zarządzaniu tą gminą i to zawsze kierując się dobrem wspólnym.  

Pan Zbigniew Harbul zmarł 12 sierpnia 2022 r., jako dobry gospodarz, jako samorządowiec 

„z krwi i kości” (nie taki, który przychodzi tylko na chwilę i nie ma pomysłu na rozwój), zawsze 

bardzo serdeczny i gościnny, zawsze znajdował czas dla ludzi i ich problemów, zawsze był 

otwarty na ludzi pamiętając o wszystkich, zarówno tych najmłodszych, jak i najstarszych.  



Bez wątpienia Pan Zbigniew Harbul swoją długoletnią obywatelską i zawodową pracą dobrze 

się zasłużył naszej lokalnej społeczności, a jego życie zawodowe jest niepodważalnym 

świadectwem osoby, której winniśmy nadać tytuł „Zasłużony dla Gminy Kwilcz”. W uznaniu 

zasług zasługi dla rozwoju gminy i tworzenia wspólnego dobra mieszkańcom gminy, Pan 

Zbigniew Harbul zasługuje w pełni na tytuł „Zasłużony dla Gminy Kwilcz”. 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Kwilcz” Panu 

Grzegorzowi Korpikowi: 

Zgodnie z 9 ust. 1 Uchwały nr X/61/2011 Rady Gminy Kwilcz z dnia 30 sierpnia 2011 roku tytuł 

„Zasłużony dla Gminy Kwilcz” jest wyrazem wyróżnienia oraz uznania i nadawany jest za 

wybitne zasługi dla rozwoju gminy i tworzenia wspólnego dobra mieszkańcom gminy i osobom 

nie będącym mieszkańcami gminy, organizacjom, stowarzyszeniom i instytucjom, które  

w sposób widoczny i niepodważalny przyczyniły się do zaspokojenia zbiorowych potrzeb 

wspólnoty samorządowej, szczególnie zasłużyły się gminie, przyczyniając się do jej rozwoju, 

pomnożenia dobrobytu lub popularyzowania osiągnięć.  

Pan Grzegorz Korpik urodził się 20.05.1954 roku w Pniewach. Posiada średnie wykształcenie. 

Mieszkańcem Gminy Kwilcz został w kwietniu 1981 r., a swoją karierę zawodową kontynuował 

w bazie transportowej w Kwilczu, która podległa była Państwowemu Gospodarstwie Rolnemu 

w Kwilczu. Po zmianach ustrojowych i upadku Państwowych Gospodarstw Rolnych 

kontynuował pracę jako zarządca nieruchomości (zasób mieszkaniowy byłego P.G.R., teren 

Gminy Kwilcz oraz gmin ościennych) tworząc Spółdzielnię Nabywców i Najemców z siedzibą 

w Kwilczu. Aktualnie podmiot ten prowadzi działalność pod nazwą Spółdzielnia Usługowa  

z siedzibą w Kwilczu, w której pan Grzegorz Korpik do dnia dzisiejszego jest prezesem.  

W 1983 roku wstąpił w szeregi Ochotniczej Straży Pożarnej (działał w jednostce położonej na 

terenie bazy transportowej w Kwilczu). Pan Korpik od początku swojej działalności wykazywał 

duże zaangażowanie w sprawy dotyczące funkcjonowania ochrony przeciwpożarowej w naszej 

lokalnej społeczności. Jeszcze w 1983 roku został wybrany na prezesa jednostki. Zawsze  

z chęcią i odwagą podejmował się rozwiązywania nawet tych najtrudniejszych spraw, które 

innym sprawiały dużą trudność, a nawet mogły by się wydawać dla niektórych nie do 

rozwiązania. Pan Grzegorz Korpik miał zawsze dobre rozwiązanie w rękawie. Jasno  

i konkretnie wypowiadał się w sprawach dotyczących jednostki, liczne pomysły, które miały na 

celu polepszenie funkcjonowania środowiska strażackiego realizował z dużym 

zaangażowaniem, bardzo często dużym kosztem własnego życia prywatnego. Za swoją aktywną 

działalność w macierzystej jednostce został uhonorowany w 1986 roku odznaką „Wzorowy 

Strażak", bo był faktycznie wzorowy w swojej postawie. Będąc zauważony przez środowisko 

strażaków z naszej gminy w podejmowanych działaniach, które przynosiły efekty, zostaje 

przewodniczącym Zjazdu Oddziału Gminnego w 1987 roku. Zostaje delegatem na Zjazd 

Oddziału Wojewódzkiego ZOSP RP (1987). W 1990 roku zostaje odznaczony srebrnym 

medalem „Za Zasługi dla Pożarnictwa”. W 1991 roku Druh Grzegorz Korpik zostaje wybrany 

na Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP w Kwilczu, a powierzoną funkcję 

pełni do 2006 roku. Jego działalność w O.S.P. można podsumować, iż był dobrym przywódcą 

ruchu strażackiego w naszej lokalnej społeczności (dbał i nadal dba o kultywowanie tradycji 



ruchu strażackiego). W 1994 roku został odznaczony złotym medalem „Za Zasługi dla 

Pożarnictwa” aktywnie uczestnicząc, wspierając i pomagając w realizowaniu różnych 

inicjatyw podejmowanych przez jednostki na terenie gminy jak również uczył szacunku do 

munduru, do Ojczyzny, do wiary. Pan Grzegorz Korpik został również odznaczony brązowym 

„Krzyżem Zasługi” przez Prezydenta RP oraz odznaką „Za Zasługi dla Związku Kombatantów 

RP i byłych Więźniów Politycznych”.  

Aktywność społeczna pana Grzegorza Korpika była coraz bardziej zauważalna  

w społeczeństwie. Wybrany 4 czerwca 1989 roku Senat inicjuje prace nad reformą 

samorządową. Powołana przez wybrany 4 czerwca 1989 roku tzw. Sejm Kontraktowy Komisja 

ds. Samorządu Terytorialnego w okresie od listopada 1989 roku do marca 1990 roku 

wypracowała ostateczny tekst projektu ustawy o samorządzie terytorialnym. 8 marca 1990 roku 

Sejm RP przyjął ustawę o samorządzie terytorialnym oraz ordynację wyborczą do rad gmin.  

27 maja 1990 roku odbyły się pierwsze w Polsce powojennej wolne i demokratyczne wybory 

władz lokalnych. Budowanie samorządu – jego podstawowej jednostki jaką jest  

gmina – wynikało ze świadomości, że nie ma demokracji bez demokracji lokalnej. Nadzieję  

i optymizm, z jakim przystąpiono do pierwszych w pełni demokratycznych wyborów lokalnych 

odzwierciedlało hasło: Nie wystarczy sam rząd – potrzebny samorząd. Pan Grzegorz Korpik  

w wyborach do Rady Gminy w dniu 27 maja 1990 r. po raz pierwszy uzyskał mandat radnego 

Rady Gminy Kwilcz, a następnie wybrany został Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Kwilcz  

w kadencji 1990 – 1994. W wyborach do Rady Gminy w dniu 11 października 1998 r. pan 

Grzegorz Korpik wybrany został ponownie radnym, a radni powierzyli mu funkcję 

Przewodniczącego Rady Gminy Kwilcz. Funkcję radnego i jednocześnie Przewodniczącego 

Rady Gminy Kwilcz pan Grzegorz Korpik pełni nieprzerwanie od 1998 roku (kadencje  

1998-2002, 2002-2006, 2006-2010, 2010-2014, 2014-2018, 2018-2024), czyli ponad 25 lat.  

Jest członkiem Stowarzyszenia na rzecz Osób Niepełnosprawnych "Tęcza" z siedzibą w Kwilczu 

oraz aktywnie działa w stowarzyszeniu „Stara Szkoła 19”. Wspiera środowisko kombatanckie 

i seniorskie. Przez wiele lat umiejętnie wspierał różne inicjatywy nie tylko mieszkańców, ale 

także władz naszej gminy. Człowiek oddany pracy na rzecz społeczności, zawsze przyjazny 

człowiekowi i pomocny w rozwiązywaniu jego problemów. Dzięki zaangażowaniu i otwartości 

na ludzkie potrzeby zyskał miano człowieka cieszącego się sympatią i zaufaniem lokalnej 

społeczności. Podczas pracy samorządowej wyrażał swoje zdanie bardzo jasno, konkretnie, 

czasem dość szorstko, jednak zawsze w zgodzie z przyjętymi wartościami, kręgosłupem 

moralnym, o którym często wspominał, jako samorządowiec i mieszkaniec. Dużą uwagę 

przywiązywał do etyki samorządowej, transparentności i przejrzystości działania.  

Wsparcie przez pana Grzegorza Korpika środowiska strażackiego zostało ponownie po latach 

docenione przez władze Ochotniczych Straży Pożarnych. W 2017 roku został on uhonorowany 

przez Zarząd Główny Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP Medalem Honorowym im. 

Bolesława Chomicza (za zasługi dla rozwoju i umacniania Związku OSP RP oraz Ochotniczych 

Straży Pożarnych).  

Angażując się do dziś w wymianę rodzin pomiędzy gminami partnerskimi Breteil we Francji, 

wypełnia treścią ideę integracji europejskiej.  



Pan Grzegorz Korpik znany jest nie tylko mieszkańcom wsi Kwilcz. Będąc radnym dbał  

o zrównoważony rozwój całej gminy. Jest liderem społecznym, który przez lata wyznaczał 

kierunki działania i rozwoju zarówno wsi, jak i gminy. Dzień Samorządu Terytorialnego jest 

świętem ustanowionym na pamiątkę pierwszych wyborów samorządowych w Polsce, które 

odbyły się 27 maja 1990 roku. Święto jest okazją do podziękowania samorządom za ich pracę 

na rzecz lokalnych społeczności oraz refleksji nad rolą samorządu w demokratycznym 

państwie. W grupie osób, które w 2024 roku otrzymały Odznakę Honorową „Za Zasługi dla 

Województwa Wielkopolskiego”, znalazł się długoletni Przewodniczący Rady Gminy Kwilcz 

pan Grzegorz Korpik.  

Jako Przewodniczący Rady Gminy (przez sześć kadencji), czy członek komisji stałych  

rady - zawsze kierował się dobrem publicznym. Stawał ponad podziałami i spektakularnymi 

interesami, gdyż zależało mu i zależy na rozwoju Gminy Kwilcz i poprawie życia jej 

mieszkańców. Za tą lojalność wobec nich, zrozumienie ich potrzeb oraz tworzenie wspólnego 

dobra został wyróżniona tylekrotnym wyborem na członka Rady Gminy. 

P. Wójt przypomniał, że już podczas uroczystości pogrzebowych Pana Harbula deklarował, że 

zawnioskuje o nadanie Panu Zbigniewowi Harbulowi tytułu „Zasłużony dla Gminy Kwilcz”. 

Zaznaczył, że oceniać działalność Wójta jest naprawdę bardzo trudno. Te działania można  

w różny sposób interpretować. Jednak mądrość i doświadczenie życiowe Pana Harbula było 

ogromne. Z różnych sytuacji potrafił wyciągać wnioski. Przede wszystkim był człowiekiem, 

który po wyborach regularnie odwiedzał i przekazywał swoje uwagi oraz spostrzeżenia 

obecnemu Wójtowi. Jednocześnie miał świadomość, że nie wszystko da się zrealizować  

w dzisiejszych czasach. Podsumował, że ma do Pana Harbula ogromny szacunek za to, że służył 

swoją wiedzą i doświadczeniem. Wyraził zdanie, że gdyby nie osoba Pana Harbula to nie 

wiadomo czy jako Gmina bylibyśmy w tym miejscu, w którym dzisiaj jesteśmy. Powtórzył, że 

Pan Zbigniew Harbul zasługuje na nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Kwilcz”. 

P. Halasz powiedział, że Pan Grzegorz Korpik jeszcze niedawno pełnił funkcję 

Przewodniczącego Rady Gminy. Radni poprzednich kadencji znają działalność Pana Grzegorza 

jako Przewodniczącego. Zawodowo również jest związany ze sprawami, które najbliżej 

dotyczą naszych mieszkańców. Bywało, że znając problemy naszych mieszkańców ten głos 

rzeczowy w takich sprawach zajmował. Tych wszystkich spraw, w które się angażował było 

bardzo dużo. Działalność Pana Korpika zakorzeniona w samorządzie to coś co nie wiadomo 

czy ktoś z przyszłych samorządowców będzie miał szansę powtórzyć. Zwrócił uwagę, że 

działanie samorządowe jest trudne. Można być przeciętnym i robić to co trzeba albo można 

robić coś więcej. Jest zdania, że i w tym przypadku właśnie tak było. Trzeba przyznać, że  

w wielu kwestiach był dość szorstki, ale nie dlatego, że był przeciwko komuś. Zawsze po 

zakończonym posiedzeniu podchodził i rozmawiał z życzliwością. Świadczy to o kulturze i tak 

też funkcjonował. Treść wniosku to podstawa, o której należałoby wspomnieć. Natomiast to co 

nie jest wpisane to wiemy o tym bardzo dobrze z przekazów innych osób, z którymi miał do 

czynienia przez te lata działalności. Dodał, że w samorządzie lokalnym był od samego 

początku. Zaufanie mieszkańców i fakt, że sprawdzał się w działaniu było potwierdzone 

wielokrotnym wyborem Pana Korpika na radnego i jednocześnie Przewodniczącego Rady. 



Zrezygnował z własnej woli i pewnie gdyby wyraził chęć dalszej działalności to również byłby 

tym mandatem zaufania obdarzony. Właśnie za tę charakterystyczną postawę powinien zostać 

wyróżniony takim tytułem, stąd wniosek.  

P. Mizera zauważyła, że czasy, w których obydwaj Panowie funkcjonowali w samorządzie nie 

były łatwe. Był to okres transformacji, samorząd i przepisy prawa się zmieniały. Powiedziała, 

że nie znała osobiście Pana Harbula. Przyznała, że Pan Grzegorz Korpik był naprawdę dobrym 

nauczycielem samorządności. Przy każdym poruszanym temacie próbował dowiedzieć się jak 

najwięcej i był bardzo wnikliwy. Nieraz zdarzały się sytuacje konfliktowe, sporne, ale zawsze 

wszyscy rozstawali się w zgodzie. Podsumowała, że popiera te dwie kandydatury. 

P. Janik stwierdził, że na temat działalności Pana Harbula niewiele może powiedzieć, ponieważ 

nie był mieszkańcem Gminy Kwilcz, kiedy Pan Zbigniew pełnił obowiązki Wójta. Jednak jak 

najbardziej przychyla się do wniosków Kapituły. Wyraził zdanie, że Pan Korpik jest osobą 

wszechstronną. Wciąż działa na innych płaszczyznach niż samorząd.  

P. P. Lehmann powiedział, że jest zdziwiony tempem rozpatrywania tych wniosków  

i propozycji. Zaproponował, aby te dwie kandydatury były wzięte pod uwagę w przyszłym 

roku, chociażby ze względu na 35- lecie pierwszych wyborów samorządowych. Jest zdania, że 

byłby to lepszy termin niż teraz pisanie tych wniosków „na kolanie”. Zauważył, że Rada Gminy 

nie miała możliwości przedstawienia innych, swoich kandydatur.  

P. Wójt wyjaśnił, że swój wniosek przygotowywał przez 2 lata. Przypomniał, że już na 

uroczystościach pogrzebowych zapewniał, że dołoży wszelkich starań, aby taki tytuł Panu 

Harbulowi nadać. Uważa, że i tak trwało to już zbyt długo. Przyznał, że miał to w zamierzeniach 

już wcześniej, ale nie przekazał tej informacji radnym. Aczkolwiek nie są to anonimowe 

postacie w naszym środowisku. Pan Harbul był znany wielu z nas. Natomiast Pan Korpik cały 

czas działa w naszym środowisku i możemy wszyscy jego pracę ocenić. Nie potrzeba nam 

raczej więcej czasu. W życiu różnie bywa i osobiście nie chciałby z tym czekać. Jest zdania, że 

uroczysta sesja z udziałem zaprzyjaźnionej Gminy Ślemień to dobry moment, żeby takie tytuły 

nadać. Co do innych kandydatur jest określony regulamin i w każdej chwili można zgłaszać 

propozycje, nad którymi możemy się zastanowić. Należy jednak robić to w sposób 

przemyślany, a nie masowy. Każde środowisko ma swojego lidera, w różnych sferach życia. 

Oni też zasługują na to, żeby ich kandydatury brać pod uwagę.  

P. P. Lehmann podkreślił, że nie chodzi tutaj o negowanie czy ujmowanie zasług tych 

samorządowców. Zwłaszcza, że Pana Harbula pamięta osobiście jako życzliwego człowieka. 

Natomiast niekoniecznie pamięta go jako samorządowca. Z kolei w drugim przypadku 

powiedział, że osobiście niekoniecznie chciałby wszystkie cechy i wartości przejąć. Zwrócił 

uwagę, że w całej tej sytuacji zabrakło trochę dialogu. Dodał, że długo zastanawiał się jakie 

kandydatury mógłby on sam podać. Byłyby to na pewno trudne decyzje. Wskazał, że na myśl 

przyszły mu dwie osoby. Po pierwsze Pan Zbigniew Sus. Jest to wieloletni nauczyciel, 

wieloletni samorządowiec, który zasługuje na to, żeby takie wyróżnienie otrzymać. Jest to 

człowiek, który wychował wiele pokoleń młodzieży, nie tylko w duchu sportu, ale także dbał 

o to w innych aspektach. Działał w Klubie Sportowym przed zdecydowaną część czasu jego 



funkcjonowania. Pełnił również funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Natomiast 

drugą taką osobą jest Pan Tomasz Klawe. Był lekarzem, żołnierzem AK, a w tym roku 

obchodziłby setne urodziny. Z uzyskanych informacji oraz opowiedzianych historii był osobą, 

do której można było zapukać w nocy i pomoc się otrzymało. Podsumował, że za punkt honoru 

przyjmie sobie, żeby w przyszłości te osoby zostały uhonorowane. Powtórzył, że zabrakło 

dialogu i być może działanie było zbyt szybkie.  

P. Halasz przypomniał, że Pan Wójt o swojej kandydaturze mówił od dwóch lat. Być może 

przez ten czas zabrakło trochę mocy sprawczej, żeby to się zadziało. Jeśli chodzi o Pana 

Grzegorza Korpika to w momencie kiedy dziękowaliśmy mu w poprzedniej kadencji, już wtedy 

sugerowano, że na tych symbolicznych kwiatach nie powinniśmy poprzestać, stąd propozycja. 

Przyznał, że ze względu na różne okoliczności wszystkie procedury odbyły się dopiero w tym 

tygodniu. Uroczysta sesja zaplanowana jest już na przyszły tydzień, dlatego procedura 

przebiega w takim tempie. Mimo wszystko charakterystyka tych osób jest na tyle silna, że 

odwlekanie decyzji nie będzie zasadne. Oczywiście jeśli radni potrzebują czasu czy wyjaśnienia 

to jest to jak najbardziej możliwe.   

P. M. Pestka- Lehmann powiedziała, że dobrze byłoby upamiętnić inne osoby związane  

z samorządem. Mamy także przedwojennych Wójtów, nagrobki na cmentarzach. Może warto 

takim osobom postawić chociaż symboliczną tabliczkę pamiątkową.  

P. Halasz wskazał, że tytuł „Zasłużony dla Gminy Kwilcz” oraz „Honorowy Obywatel Gminy 

Kwilcz” to najwyższe wyróżnienia jakie Rada może przyznać. Wyraził zdanie, że czasem 

brakuje nam takiego śród wyróżnienia. Czasem pojawiają się osoby, które są charakterystyczne 

w danym działaniu. Może warto ten temat rozważyć.  

O godzinie 1905 obrady opuścił radny M. Królak.  

P. Halasz przypomniał, że przyszły rok jest rokiem jubileuszowym. Zgodnie z przepisami 

samorządy mogą ustanowić okolicznościową odznakę. Poddaje się to opiniowaniu właściwemu 

ministerstwu. Czymś takim również można się zająć.  

Innych zapytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady wniosek w sprawie uhonorowania tytułem „Zasłużony dla Gminy 

Kwilcz” Pana Zbigniewa Harbula poddał zaopiniowaniu. 

Wniosek zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż wniosek został zaopiniowany pozytywnie). 

Przewodniczący Rady wniosek w sprawie uhonorowania tytułem „Zasłużony dla Gminy 

Kwilcz” Pana Grzegorza Korpika poddał zaopiniowaniu. 



Wniosek zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

12 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymał się od głosu: 1 radny; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż wniosek został zaopiniowany pozytywnie). 

Ad. 4. 

Brak. 

Ad. 5. 

P. Wójt przedstawił harmonogram pobytu delegacji z Gminy Ślemień na terenie naszej Gminy.  

P. Halasz przypomniał o zaplanowanych w najbliższym czasie posiedzeniach Rady oraz 

nadchodzących wydarzeniach.  

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1915 zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady 

Gminy Kwilcz. 
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